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است که می توان از انتخابات روز گذشته هیأت رئیسه 
مجلس داشت. دو فراکسیون اصولگرای مجلس نهم 
که تا آخرین ساعات برای هم شاخ و شانه کشیدند در 
دقایق آخر ترجیح دادند اختلاف هایش��ان را بگذارند 
ب��رای فهرس��ت های انتخاباتی مجلس ده��م و این 
یک سال آخر را با همین هیأت رئیسه فعلی بگذرانند تا 
ببینند نتیجه نشست های همگرایی میان اصولگرایان 

درنهایت چه خواهد شد. 
دعوای لحظه آخری علیرضا زاکانی و کاظم جلالی 
را صوری بدانیم یا نه؟ باید به خاطر داشت فراکسیون 
رهروان )اکثریت( برای انتخابات هیأت رئیسه دو راه 
بیشتر پیش رو نداشت. نخست کاندیداتوری کاظم 
جلالی بود ک��ه برخی از اعضای فراکس��یون به طور 
جدی آن را پیگیری می کردند. ابراهیم نکو، نماینده 
مردم رباط کریم در مجلس از آن جمله بود که پیش 
از این به »شهروند« گفته بود جلالی رأی کافی برای 
ورود به هیأت رئیسه را درون فراکسیون رهروان دارد 
و می تواند از پشتوانه فراکسیونی خود استفاده کند. 
جلالی و البته علی لاریجانی ترجیح دادند دست به 
چنین ریسک بزرگی نزنند چه آن که چنین اقدامی 
می توانست در وهله نخست محمدرضا باهنر را مقابل 
نمایندگان وفادار به عل��ی لاریجانی قرار دهد ضمن 
این که سابقه انسجام فراکسیونی در رأی گیری های 
صحن علنی مجلس چنان نامطمئ��ن و لرزان بوده 
است که به احتمال زیاد علی لاریجانی ترجیح داده 
به هیچ وج��ه در چنین موقعیتی وف��اداری اعضای 
فراکس��یونش را ب��ه آزم��ون نگ��ذارد. راه دوم برای 
فراکسیون رهروان حمایت از کاندیداتوری محمدرضا 
باهنر برای جلوگیری از  احتمال پیروزی الیاس نادران 
در انتخابات هیأت رئیس��ه بود. راه��ی که درنهایت 
فراکس��یون رهروان ولایت آن را برگزید. به هرحال 
سیاس��تمدار باتجربه ای مانند علی لاریجانی خوب 
می داند که نزدیک ماندن باهنر به صندلی ریاس��ت 
بهتر از فرس��تادن او در صف حریف و عوض کردنش 
با رقیب سرسختی چون الیاس نادران است. نادران 
قصد کاندیداتوری داشت، هرچند به وضوح این خبر را 
تأیید نمی کرد اما در روزهای اخیر بیشتر در راهروهای 
پارلمان دیده می شد و دوس��تانش هم به شوخی و 
جدی او را آق��ای نایب رئیس صدا می زدند. صبح روز 
 گذش��ته اما پس از توافق دقیقه 90 دو فراکس��یون

 مبنی ب��ر حف��ظ ن��واب رئیس فعل��ی ن��ادران از 
کاندیداتوری انص��راف داد و به نمایندگان اعلام کرد 
نامزد نمی شود. دو صندلی نواب رئیس بدون رقیب 
ماند برای محمدحسن ابوترابی فرد و محمدرضا باهنر 
که هر یک به ترتیب با 231 و 192 رأی توانس��تند 

جایگاه خود را حفظ کنند. 
موقعیت ویژه باهنر

محمدرضا باهنر، دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین 
پس از درگذش��ت مرح��وم عس��گراولادی دبیرکلی 
جبهه پی��روان خط ام��ام و رهبری را برعه��ده دارد؛ 
تشکلی پرنفوذ در میان اصولگرایان که نقشی اساسی 
در تعیین فهرست های انتخاباتی این جریان سیاسی 
ایفا می کند. ق��رار گرفتن در چنی��ن جایگاهی به او 
دس��ت بالایی برای چانه زنی بر سر موضوعات دیگر با 
اصولگرایان می دهد. او اکنون در این جایگاه مذاکرات 
همگرایی میان اصولگرایان را پشتیبانی می کند و این 
احتمال وجود دارد که در صورت موفقیت نشس��ت ها 
و مذاک��رات، اصولگرایان بتوانند پس از س��ال ها برای 
انتخابات مجلس فهرست واحد ارایه کنند. با توجه به 
چنین وضعیتی اس��ت که علی لاریجانی و غلامعلی 
حدادعادل تصمیم گرفتند حتی نی��م نگاهی هم به 
کرسی نایب رئیس��ی او در مجلس نهم نداشته باشند 
تا بتوانند حمایت او را در رقابت های انتخاباتی مجلس 

دهم پشت سر داش��ته باش��ند. محمدرضا باهنر در 
توضیح آخرین رایزنی ها و لابی های نمایندگان برای 
تقسیم کرسی های هیأت رئیس��ه به خانه ملت گفته 
است: »جلسه فراکسیون اصولگرایان تا آخرین ساعات 
شب گذشته به طول انجامید و نتیجه این جلسات نیز 
حمایت مشترک از رئیس و نواب رئیس فعلی بود. آقای 
نادران هم در انتخابات  س��ال گذشته رأی خوبی را در 
صحن علنی به عنوان نایب رئیس کسب کرد و تنها چند 
رأی با بنده اختلاف داش��ت، اما در ابتدای وقت امروز 
)سه شنبه( ایشان با انتشار بیانیه ای در بین نمایندگان، 
از کاندیدات��وری اع��لام انصراف ک��رد، در صورتی که 
بس��یاری از افراد جهت کاندیداتوری به ایش��ان فشار 
وارد می کردند.« به این ترتیب پرونده آخرین انتخابات 
هیأت رئیسه مجلس نهم تنها با دو تغییر بسته شد. به 
این ترتیب تنها عبدالرضا مصری سخنگوی پیشین 
هیأت رئیس��ه بود که جای خود را در ای��ن انتخابات 
بازیافت و توانس��ت با 161 رأی کرسی پیشین اش را 
از بهروز نعمتی بازپس بگیرد. احمدرضا دستغیب نیز 
توانس��ت با 139 رأی، کرسی حس��ین سبحانی نیا را 
تصاحب کند و برای نخستین بار در جایگاه هیأت رئیسه 

قرار بگیرد. 
حسینیان در برابر لاریجانی 

روح الله حس��ینیان روز گذش��ته آمد ت��ا بگوید 

حاضر است در هر شرایطی با علی لاریجانی رقابت 
 کند. حتی اگر احمد بخش��ایش دیگر رقیب سنتی 
علی لاریجانی از رقابت با او در انتخابات هیأت رئیسه 
انصراف دهد اما حس��ینیان چنانکه پیش از این هم 
گفته بود از رقابت با لاریجانی کوتاه نیامد و درنهایت با 
فاصله زیاد 36 در برابر 205 نتیجه را به علی لاریجانی 

واگذار کرد. 
ابقای بذرپاش به اضافه چاشنی دستغیب

خبر خوش برای فراکس��یون اصولگرایان و جریان 
 پایداری ای��ن بود که مه��رداد بذرپاش توانس��ت با
 150 رأی کرسی خود در هیأت رئیسه را حفظ کند 
و خبر خوش تر هم این که احمدرضا دستغیب، جای 
حسین سبحانی نیا را در هیأت رئیسه گرفت. تغییری 
که برای جری��ان پایداری چندان ه��م بی ثمر نبود. 
رمضانعلی سبحانی فر نماینده اصلاح طلب مجلس نهم 
در پاسخ به این سوال »شهروند« که فراکسیون رهروان 
ولایت در آخرین انتخابات هیأت رئیس��ه چه چیزی 
را از دس��ت داد و چه بدس��ت آورد گفت: رهروانی ها 
درواقع می خواس��تند چیزی را از دست ندهند و این 
انتخابات همین نتیجه را برای آنها داشت که نسبت 
به گذشته امتیازی را از دست ندادند. سبحانی فر ادامه 
داد: تفاوت این هیأت رئیس��ه با هیأت رئیسه پیشین 
برای فراکس��یون اکثریت تف��اوت عبدالرضا مصری 
با بهروز نعمتی اس��ت ک��ه هر دو رهروانی هس��تند 
یا دس��تغیب با س��بحانی نیا که این دو هم از همین 
فراکسیون هستند هرچند دستغیب اندکی گرایشات 
سیاسی بیش��تری دارد. او گفت: همین نتیجه برای 
فراکسیون اصولگرایان هم تکرار شد، فراکسیون اقلیت 
می خواس��ت یک صندلی مربوط به مهرداد بذرپاش 
حفظ ش��ود که همین اتفاق هم افتاد ضمن این که 
احتمالا هم آقای مصری و هم آقای دس��تغیب به دو 
نفر پیشین ترجیح دارند. عبدالرضا مصری که سابقه 
وزارت کار دولت نه��م را در کارنامه دارد بیش از دیگر 
رهروانی ها به فراکسیون اصولگرایان نزدیک است و 
بیشتر موضع گیری هایش لحن منتقدانه ای نسبت 
به دولت یازدهم دارد. آخرین انتخابات هیأت رئیسه 
مجلس با کمترین تغییر و معنادارترین ائتلاف دقیقه 
نودی چانه زنی های اصولگرایانه را به فهرس��ت های 
انتخاباتی کشاند. فهرست هایی که ترجیح می دهند 
این بار با چاشنی بیش��تری از تدبیر و البته امید برای 

تدارکش به همگرایی بنشینند. 

گپروی خط خبر

برش

صفر- صفر به سود انتخابات مجلس دهم
جلوس لاریجانی بر کرسی ریاست برای هشتمین بار متوالی 

   گزارش »شهروند« از سود و زیان دو فراکسیون اصولگرای مجلس در آخرین انتخابات هیأت رئیسه

حجت الاسلام حسن روحانی روز گذشته با سفری به ملارد، شهریار 
و شهرقدس در جمع مردم غرب تهران سخن گفت. حسن روحانی در 
جریان انتخابات هم اولین سفرش در تهران را به غرب استان اختصاص 
داد و روز گذش��ته به وعده اش عمل کرد. به نوش��ته ایرن��ا، روحانی در 
جمع مردم برای چندمین بار مسأله هس��ته ای را مورد تأکید قرار داد و 
به مردم گفت که تیم مذاکره کننده قوی هسته ای ایران هر روز قدم های 
جدی تری برای احقاق حقوق ملت ایران برمی دارد. او خطاب به اقلیت 
اظهار ک��رد به رغم آن که اقلیت بس��یار کوچک بلندگوه��ای بزرگ را 
از دیگران عاریه گرفته اند، اکثریت قاطع ملت پش��تیبان مسیر صلح و 
آشتی و تعامل سازنده با جهان هستند. او اما در ادامه گفت که مسیرمان 
را با حمایت مردم و با هدایت مقام معظم رهبری همچون ماه های قبل 

به پیش خواهیم برد.
با شعار مشکلات کشور حل نمی شود

حسن روحانی در جریان این سفر درباره برخی مشکلات موجود در 
کشور یادآور شد: مردم ما به خوبی می دانند و آگاه هستند که با شعار و 

ادای جملات تند مشکلات جامعه و کشورمان حل وفصل نخواهد شد.
روحانی در همین زمینه ادامه داد: ما برای حل مشکلات اقتصادی و 
اجتماعی جامعه و ایجاد شغل برای نسل جوان و همچنین حرکت در 
مسیر توسعه صنعت و کشاورزی در سراسر کشور علم و دانش و فناوری 

نیازمند جامعه آرام توأم با انسجام هستیم.
او گفت: ملت ب��زرگ ایران با پیام 24 خردادماه  س��ال 1392 به دنیا 
اعلام کرد که چهره ملت ما چهره صلح و عدالت و همزیس��تی با مردم 
جهان اس��ت و ما مصمم هس��تیم مش��کلاتمان را با جهان با منطق و 

استدلال و مذاکره  حل و فصل کنیم.
رئیس جمهوری خاطرنش��ان کرد: به رغم آن که دولت در تنگناهای 
مالی قرار دارد و قیمت نفت کاهش یافته اس��ت اما با کمک شما مردم 
بزرگ راه پیشرفت و توسعه کش��ور را به حول و قوه الهی ادامه خواهیم 

داد.  رئیس جمه��وری اظهار داش��ت: تردیدی نداریم که م��ردم ما با 
ایمانشان و تکیه گاه بزرگی که از الطاف ارواح طیبه پیامبر)ص( و ائمه 
هدی)ع( دارند و با وحدت و انسجام مردم می توانیم به تمام اهدافی که 

مدنظر داریم دست یابیم. 
مشکلات غرب تهران باید حل وفصل شود

رئیس دولت تدبی��ر و امید با ی��ادآوری س��خنرانی انتخاباتی خود 
در شهرس��تان ملارد که گفته بود س��فر اس��تانی تهران را از غرب این 
اس��تان آغاز خواهد کرد گفت: امروز خوشحالم که موفق شدم به یکی 
از وعده هایی که داده بودم عمل کنم اس��تقبال مردم خونگرم شهریار، 
ملارد و قدس و اجتماع شما مردم در این ورزشگاه نشانه حمایت شما از 

خادمان ملت ایران است.
روحانی خاطرنشان کرد که البته در این شهرستان های اطراف تهران 
به رغم نزدیکی به مرکز مشکلات فراوانی هم متوجه مردم است که باید 

حل وفصل شود.

رئیس جمهوری مجموع طرح ها و پروژه های درنظر گرفته شده برای 
غرب استان تهران در سال های 94 و 95 را مجموعا 20 طرح اعلام کرد 
و افزود: برای این 20 پروژه 642 میلیارد تومان مدنظر قرار گرفته است 
که ان ش��اءالله اعتبار آن در  س��ال 94 و 95 تخصیص داده خواهد شد. 
روحانی در آغاز عملیات اجرایی ش��هرک صنعتی شهریار به مساحت 
3 هزار هکتار از ساعات اولیه دیروز اشاره کرد و افزود: ان شاءالله شهرهای 

صنعتی ملارد و صفادشت نیز در همین امسال آغاز خواهد شد.
او یکی دیگر از معضلات این س��ه شهرس��تان را تأسیسات فاضلاب 
دانس��ت و ادامه داد: تأسیس��ات فاضلاب برای س��لامت، بهداش��ت و 
کشاورزی بسیار مهم است تا تمام آن در  سال 94 و تا پایان 95 اجرایی 

و عملیاتی خواهد شد.
رئیس دولت تدبیر و امید فقدان بیمارس��تانی در غرب استان تهران 
را از دیگر مش��کلات این منطقه برش��مرد و اظهار داش��ت: ان شاءالله 
یک بیمارس��تان 300 تختی در شهرستان ش��هریار ساخته و تجهیز 
خواهد ش��د و عملیات س��اخت و تجهیز بیمارس��تان 160 تختی در 

شهرستان های قدس و ملارد نیز عملیاتی و اجرایی خواهد شد.
او همچنین به آمادگی بانک مرک��زی و بانک های عامل برای اهدای 
تس��هیلات به بنگاه های صنعتی شهرس��تان ها خب��ر داد و گفت: در 
گفت وگوهایی که با بانک مرکزی و بانک های عامل داش��تیم یک هزار  
میلی��ارد تومان تس��هیلات در اختی��ار بخش های صنعتی این س��ه 
شهرس��تان قرار خواهد گرف��ت. روحانی با بیان این که س��الانه حدود 
یک میلی��ون نفر به جمعیت کش��ور اضافه خواهند ش��د تصریح کرد: 
برداشت های بی حساب از ذخایر آبی و خشکسالی، منابع آبی را کاهش 
داده اس��ت که راهی به جز صرفه جویی آب نداریم. رئیس دولت تدبیر 
و امید با اش��اره به حضور اقوام و فرهنگ های متنوع ایران در این س��ه 
شهرس��تان گفت: همه باید به فرهنگ های یکدیگر احترام بگذاریم و 

روزبه روز وحدت و همدلی و صمیمیت میان ما بیشتر باشد.

رئیس جمهوری در جمع مردم غرب استان تهران: 

اکثریت قاطع ملت پشتیبان مسیر تعامل با جهان هستند
 تیم مذاکره کننده قوی ایران هر روز قدم های جدی تری برای احقاق حقوق ملت برمی دارد

 عده ای اقلیت بلندگوهای بزرگ را عاریه گرفته اند
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غلامعباس توسلی: 

 روند توسعه سیاسی دانشگاه
 در دولت قبل متوقف شد

توس��لی،  غلامعب��اس 
جامعه ش��ناس، تحلیلگ��ر 
سیاس��ی و اس��تاد اس��بق 
دانش��گاه معتقد اس��ت که 
روند توس��عه سیاس��ی در 
و  ش��د  متوق��ف  دوره ای 

بازگش��ت به روند گذش��ته تا حدودی مشکل 
اس��ت. او همچنین درب��اره دلای��ل توقف این 
توسعه در دانش��گاه ها و راهکارهای بازگشت به 
آن با »ش��هروند« گفت وگو کرد که مشروح آن 

در پی می آید. 
آقای توسلی ش�ما فکر می کنید که آیا 
الان دانش�گاه ها برای ایفای نقش در روند 

توسعه سیاسی آمادگی دارند؟
خیر. به نظ��ر من نباید دانش��گاه را به زور در 
مس��یری قرار داد چراکه زیان های��ش بیش از 

فوایدش است. 
چرا این آمادگی را ندارند؟

به این دلیل که مدتی روند آنها متوقف ش��د. 
همان طور که گفتم مدتی دانش��گاه ها روندی 
را طی می کردند که در مس��یر توسعه سیاسی 
ب��ود و اتفاقا دس��تاوردهای خوبی هم داش��ت 
ول��ی متاس��فانه در دولت گذش��ته ای��ن روند 
متوقف ش��د. در دولت آقای احمدی نژاد فضای 
دانش��گاه ها بس��ته بود و تریبون در اختیار یک 
جناح خاص بود و کمتر صدای مخالف شنیده 
می شد. همین مس��أله دلیلی است که می تواند 
روند توس��عه سیاس��ی را متوقف کن��د چراکه 
برای رسیدن به توس��عه سیاسی باید صداهای 
مختلف شنیده ش��ود و فضای گفت وگو شکل 
بگیرد. در نتیجه حاصل ش��دن چنین فضایی، 
گفتمان منطقی عریان می شود. توقف این روند 
)توسعه سیاسی( به ضرر دانشگاه و دانشجویان 
تمام ش��د. بنابراین می توان گف��ت که آمادگی 
دانشگاه ها برای طی کردن روند توسعه سیاسی 
به آمادگی حاکمیت و دولت ها هم بستگی دارد 
این که ت��ا چه اندازه فض��ا را در اختیار جوانان و 

دانشجویان قرار می دهند. 
چطور می توان بار دیگ�ر زمینه را برای 
روند توسعه سیاس�ی در دانشگاه ها مهیا 

کرد؟
واقعیت این است که الان ما با یک ساختمان 
ویرانی روبه رو هس��تیم که تخریب شده است و 
باید آن را دوباره از نو س��اخت. س��اخت این بنا 
قطعا زم��ان زیادی می ب��رد و نمی ت��وان توقع 
داشت که به س��رعت این اتفاق بیفتد. بالاخره 
ساخت مجدد این بنا نیازمند امکاناتی ازجمله 
باز ش��دن فضای دانش��گاه ها و خارج ش��دن از 
فضای امنیتی و مهم تر از هم��ه اینها اعتماد به 
دانش��جویان است. با مهیا ش��دن این فضا باید 
صبر کرد که دانشگاه و دانش��جویان راه خود را 
پیدا کنند و همان طور که گفتم نباید ما مسیری 
را انتخاب کنیم و بخواهیم دانش��جو در آن قرار 
بگیرد بلک��ه باید فضا را مهیا کنیم تا دانش��جو 

خودش در مسیر قرار بگیرد. 
 ب�ه نظ�ر ش�ما الان وض�ع دانش�گاه ها 

چطور است؟
آن طور که من در جریان هس��تم الان وضع 
دانش��گاه ها نس��بت به گذش��ته بهتر اس��ت و 
حداق��ل این که گفتمانی میان دی��دگاه موافق 
و مخالف ش��کل می گیرد. همین مسأله نقطه 
قوت و مثبتی است. ضمن این که آقای روحانی 
ه��م بارها درب��اره فضای دانش��گاه ها و وظایف 
دانشجویان صحبت کرده اند و این مسأله نشان 
می دهد ک��ه آمادگ��ی لازم برای مهی��ا کردن 

شرایط وجود دارد. 

 فیلمبرداری حاشیه ساز
 از حاشیه های جلسه غیرعلنی مجلس

گروه سیاسی| در دو روز گذشته فیلمبرداری 
از مش��اجره تند مه��دی کوچ��ک زاده، نماینده 
مردم تهران با محمدج��واد ظریف، وزیر خارجه 
کش��ورمان در نشس��ت غیرعلنی روز یکشنبه 
مجلس جنجال بسیاری در مطبوعات کشور به 

پا کرد.
روز گذش��ته مه��دی کوچ��ک زاده در جمع 
خبرن��گاران در واکنش به ای��ن موضوع گفت: 
آن آدم مفس��دی که آمده فیل��م خصوصی دو 
نفر را گرفته و پخش کرده اش��تباه کرده. البته 
می گویند عدو شود سبب خیر اگر خدا خواهد. ما 
هیچ وقت قصد نداشتیم در یک تریبون عمومی 
حرف هایی را که فک��ر می کنیم باید خصوصی 
بزنیم، بگوییم. در همین زمینه علیرضا منادی، 
عضو هیأت رئیسه مجلس نیز به ایرنا گفته است: 
جمع��ی از نمایندگان به هیأت رئیس��ه مجلس 
مراجعه کردن��د و به این موضوع ک��ه چرا فیلم 
جلس��ه غیرعلنی در فضای مجازی پخش شده 
ش��کایت کردند. به گفته آقای منادی این اقدام 
خلاف اصل 25 قانون اساس��ی است و به منزله 
استراق سمع است. کسانی که این کار را کرده اند 
باید مورد پیگرد قرار گیرند زیرا این جزو اس��رار 
مملکت اس��ت. چنانکه در فیلم مشخص است 
یکی از نمایندگان اط��راف ظریف و کوچک زاده 
اقدام به فیلمبرداری از لحظه مجادله آن دو کرده 
و نخستین بار نیز س��ایت تابناک اقدام به انتشار 

این فیلم کرده است. 

رئیس قوه قضائیه در اختتامیه جشنواره علامه حلی: 

 تکرار فتوا٬ بی توجه به مبانی
 چیزی را حل نمی کند

آیت الله ص��ادق آملی لاریجانی صب��ح دیروز در 
پنجمین اختتامیه جش��نواره علام��ه حلی با بیان 
این که اگر بخواهیم وظایف حوزه علمیه را تش��ریح 
کنیم، این وظایف س��ه مورد هس��تند که اولین آن 
سهم دین، کتاب و سنت اس��ت و برای ما که از عالم 
وحی دور افتاده ایم و از معصوم حاضر غایب هستیم و 
استفاده مستقیم از معارف میسر نیست، سهم کتاب 
و سنت ضروری است و حتی می توان گفت که این 

کار رکن الارکان است.
رئیس دستگاه قضا با تأکید بر این که فقه امروز ما 
نیازمند کار تخصصی اس��ت، ابراز داشت: تکرار فتوا 
بدون توجه ب��ه مبانی چیزی را ح��ل نمی کند و از 
سویی مسائل جدید نیز نیازمند به کار هستند. البته 
ما کسانی را می خواهیم که فقه را تولید کنند و برخی 

به تشریح و تقریر آن و برخی به تبلیغ آن بپردازند.
آملی لاریجانی با اشاره به ضرورت توجه به فلسفه 
فقه و تدری��س آن در حوزه ها یادآور ش��د: ما از این 
طریق می توانیم نس��بت به سوال ها و شبهه ها بهتر 
پاس��خگو باش��یم؛ مثلا ممکن اس��ت بگویند چرا 
ولایت فقیه؟ درخصوص حقوق بشر نیز همین طور؛ 
ما امروز در بمباران هجمه های حقوق بش��ری قرار 
داریم. ما باید بگوییم منظور ش��ما از حقوق بش��ر 
چیس��ت؟   همان خط های اول اعلامیه حقوق بشر 
سرشار از ابهام هاست. در بحث حقوق زن که کشور 
را بمباران می کنند و می گویند به حقوق زن تجاوز 
می کنید، آیا در اسلام نسبت به حقوق زن تجاوز شده 
است؟ در مسأله رس��انه ها هم همین طور، رسانه ها 
می توانند به حکومت کمک کنن��د، اما بهانه آزادی 
به آنها می تواند مجوزی به افترا و تهمت به دیگران 
باش��د؟ رس��انه های امروز را ببینید، چه رسانه های 
مجازی و چه رس��انه های فیزیکی هرکه بخواهد به 

هرکس توهین می کند.

اولین جلسه دادگاه جیسون رضاییان 
برگزار شد

اولین جلسه محاکمه جیسون رضاییان، خبرنگار 
واشنگتن پست، همسر و یکی دیگر از متهمان این 
پرونده، دیروز صب��ح در ش��عبه 15 دادگاه انقلاب 
به ریاس��ت قاضی صلواتی برگزار ش��د. به گزارش 
ایلنا، جیس��ون رضاییان و دو متهم دیگر در تیرماه 
 سال93 دستگیر شدند و کیفرخواست آنها در اواخر 
دی ماه  سال گذشته صادر شد و وکیل آنها در پایان 
فروردین ماه از اتهام جاسوس��ی در کیفرخواس��ت 
موکلش خبر داد. از مطالعه پرونده توسط وکلا، اولین 

جلسه بررسی به اتهامات آنها برگزار شد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام: 

باید از حاشیه ها عبور کرد
محمدرضا ع��ارف در بدو ورود به ش��هر کرمان با 
حضور در مزار شهدای این شهر نسبت به مقام شامخ 
شهدای انقلاب و جنگ تحمیلی ادای احترام کرد. 
به گزارش ایرنا، عارف س��پس در جمع خبرنگاران 
رمز پیروزی انقلاب اس��لامی را همدلی و همزبانی 
دانس��ت و تاکید کرد: شعار همدلی و همزبانی تنها 
 یک شعار یکساله نیس��ت بلکه راهبرد نظام ما برای

 دس��ت یافتن به اهداف انقلاب اس��لامی اس��ت. او 
سخنرانی در جمع نخبگان استان کرمان را یکی دیگر 
از اهداف سفر خود اعلام کرد و در پاسخ به سوالی در 
مورد راهکارهای رسیدن به همدلی و همزبانی بین 
مردم و مسئولان گفت: رمز پیروزی انقلاب اسلامی 
ایران همدلی و همزبانی بوده و در مقطع فعلی باید 
از حاشیه ها عبور کرد و به شعار همدلی و همزبانی 

به عنوان راهبرد اصلی نظام نگاه کرد.

روز گذشته با موافقت نمایندگان مجلس 

مجازات های مربوط به تخلفات احزاب 
سیاسی مشخص شد

روز گذش��ته در جلس��ه علنی مجلس ش��ورای 
اسلامی نمایندگان مجازات های مربوط به تخلفات 
احزاب سیاسی و شرایط انحلال احزاب را مشخص 
کردند. نمایندگان همچنین هر نوع فعالیت با عنوان 

حزب پس از انحلال را مشخص کردند.
به گ��زارش خانه مل��ت، در جریان بررس��ی طرح 
نحوه فعالیت احزاب و گروه های سیاسی با اصل ماده 
 19 این طرح ب��ا 125 رأی مواف��ق، 2 رأی مخالف و

 2 رأی ممتن��ع از مجم��وع 204 نماین��ده حاض��ر 
در صح��ن موافقت ش��د که براس��اس ای��ن مصوبه 
مجازات ه��ای مربوط ب��ه تخلفات احزاب سیاس��ی 
مشخص شد. براساس ماده 19 طرح مذکور؛ احزاب 
سیاس��ی ک��ه دارای پروانه فعالیت نهایی هس��تند، 
 در صورتی ک��ه مرتکب تخلف��ات مذک��ور در ماده

 18 شوند، کمیسیون احزاب متناسب با موارد تخلف 
 یک یا چند مورد از م��وارد ذیل را اعمال می کند: بند

 1- تذکر ش��فاهی، بند 2- تذکر کتبی با ذکر دلیل و 
تعیین تخلف با قید محرمانه، بند 3- اخطار و اعلان 
آن از رسانه ها، بند 4- محرومیت از تمام یا بخشی از 
یارانه ها و کمک های دولت��ی، بند 5- تعلیق فعالیت 
حزب حداکثر به مدت 3 ماه، بند 6- توقیف پروانه به 
مدت 3 ماه تا یک سال، بند 7- توقیف پروانه فعالیت و 
تقاضای انحلال از دادگاه. نمایندگان همچنین هر نوع 
فعالیت با عنوان حزب پس از انحلال حزب مذکور را 
ممنوع و مجازات متخلفان را مشخص کردند. براساس 
ماده 22 طرح نحوه فعالیت احزاب و گروه های سیاسی 
پس از انحلال حزب، ه��ر نوع فعالیت با عنوان حزب 
مذکور ممنوع اس��ت و مرتکب به مج��ازات 6 ماه تا 
یک س��ال حبس محکوم خواهد ش��د. نمایندگان 
مجلس در ادامه بررس��ی این طرح همچنین شرایط 

انحلال احزاب در کشور را مشخص کردند. 

خبر
دبیر ستاد بزرگداشت مراس��م ارتحال حضرت 
امام)ره( ضمن اع��لام خبر افتت��اح حرم حضرت 
امام)ره( در روز 14 خرداد به برخی از شبهات مربوط 
به ساخت حرم بنیانگذار انقلاب اسلامی پاسخ داد. 
به نوشته ایسنا، محمدعلی انصاری صبح دیروز در 
یک نشست خبری از برگزاری مراسم بزرگداشت 
امام)ره( همانند سال های گذشته از شب 14 خرداد 
با سخنرانی ریاس��ت محترم جمهور در شبستان 
صحن شهدای حرم بعد از نماز مغرب و عشاء خبر 
داد. او همچنین درب��اره برنامه اصلی در روز میثاق 
با امام و بیع��ت با ولایت و رهب��ری، در حرم مطهر 
 در صحن اصلی خب��ر داد. او با بی��ان این که در روز

 14 خرداد ح��رم مطهر حضرت ام��ام)ره( افتتاح 
خواهد ش��د، گف��ت: در وهله اول ح��رم حضرت 
امام)ره( به دست مردم و گام های استوار آنان که از 
سراسر کشور به تهران می آیند، افتتاح می شود و از 

ساعت 6 صبح آغاز این مراسم خواهد بود و در ادامه 
س��خنرانی رهبر فرزانه انقلاب اسلامی این خلف 
شایسته امام امت حضرت آیت الله العظمی خامنه ای 
را خواهیم داش��ت و البت��ه قبل از آن س��خنرانی 
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی انجام 

می شود.
او در بخش دیگری از سخنان خود با مورد توجه 
قرار دادن مواضع برخی نس��بت به موضوع ساخت 
حرم مطهر ام��ام راحل گفت: حرم ام��ام یک دوره 
25س��اله را برای س��اخت و آماده سازی اش پشت 
سر گذاشته و مدت 25 س��ال است که بنده به غیر 
از مسئولیتی که در موسسه دارم، مسئولیت ساخت 

حرم امام را نیز بر عهده دارم و بار این مسئولیت در 
مقابل تمام مسئولیت هایی که در دوران زندگی ام 

داشتم، سنگین تر بوده است.
انصاری گفت: ما تا حدود 6 ماه آینده در کنار حرم 
امام موزه ای را مورد بهره برداری قرار خواهیم داد و 
همچنین ایجاد پژوهش��کده ای در جهت فراموش 
نش��دن آثار هنری ایران و المان های اسلامی مورد 

توجه قرار خواهد گرفت.
او با بیان این که هنوز تا رس��یدن به حرم نهایی 
فاصله داریم، اظهار کرد:  حرم را طوری ساخته ایم که 
تا 500 سال عمر کند. البته این توضیح را هم بدهم 
که وقتی می خواستیم س��ازه 500ساله بسازیم، با 

محاسبات داخلی و خارجی نمی توانستیم روی آن 
سازه کاهگلی بنا کنیم و بگوییم سادگی یعنی این 
و اصلا به نظر من چنی��ن رویکردی یک کاریکاتور 
اس��ت. انصاری درعین حال تأکید کرد: ما از این که 
انتقاد بش��نویم و به ما گفته شود که کجای کارتان 
اش��تباه اس��ت و همچنین از این که در آینده از ما 
محاسباتی خواسته شود، استقبال می کنیم اما اگر 
کسی عنوان کند که چون امام ساده بود پس نباید 
حرم داشته باشد، شاید آن فرد دوست نداشته باشد، 

مردمی که به حرم می آیند آرامش داشته باشند.
او همچنین ابراز امی��دواری کرد ک��ه یادگاران 
حضرت امام)ره( همچون گذش��ته م��ورد تکریم 
ملت ایران ق��رار بگیرند، ضم��ن این که باید گفت 
بیت و یادگاران امام تاکنون ب��دون هیچ گونه ادعا 
و مطالب��ه ای از م��ردم در خدمت نظ��ام و مردم و 

آرمان های بلند امام)ره( هستند.

با اعلام جزییات مراسم سالگرد حضرت امام)ره(

انصاری: یادگاران امام )ره( باید مورد تکریم ملت باشند
  سازه حرم امام )ره( تا 500 سال عمر می کند

رنا
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